
PROTOKÓŁ NR I/2024
 z I sesji Rady Miasta i Gminy Margonin, odbytej w dniu 7 i 13 maja 2024r.

w sali sesyjnej Urzędu Miasta i Gminy Margonin

1. Otwarcie sesji.
Uroczystego otwarcia pierwszej inauguracyjnej Sesji Rady Miasta i Gminy w Margoninie dokonał 
Przewodniczący obrad - Radny senior – Andrzej Zmudziński, która uroczyście przywitał radnych 
elektów, Burmistrza elekta Pana Janusza Piechockiego, mieszkańców miasta i gminy oraz 
wszystkich zaproszonych i przybyłych gości.

W związku z Postanowieniem Nr 201/2024 Komisarza Wyborczego w Pile II z dnia 21 kwietnia 
2024. w sprawie zwołania sesji Rady Miasta i gminy w celu złożenia ślubowania przez radnych i 
burmistrza wybranych w wyborach przeprowadzonych w dniu 7 kwietnia 2024. Andrzej 
Zmudziński przedstawił ustalony porządek obrad dzisiejszej sesji przygotowany przez zwołującego 
sesję tj. przez Komisarza Wyborczego w Pile II.

Pan Andrzej Zmudziński przewodniczący posiedzenia przedstawił radnych elektów.

1. Gimzicki Rafał – wybrany w okręgu nr 1
2. Gorkowski Tomasz – wybrany w okręgu nr 2
3. Gręda Grzegorz – wybrany w okręgu nr 13
4. Heimann Joanna – wybrany w okręgu nr 7
5. Janiszewski Bartosz - wybrany w okręgu nr 14
6 Jaremba Anna– wybrany w okręgu nr 11
7. Lenarczyk Halina – wybrany w okręgu nr 9
8. Miler Maria – wybrany w okręgu nr 4
9. Orwat Agnieszka – wybrany w okręgu nr 12
10. Staniewski Jerzy – wybrany w okręgu nr 10
11. Strychalska Danuta – wybrany w okręgu nr 8
12. Wysocki Karol - wybrany w okręgu nr 6
13. Wysogląd Magdalena - wybrany w okręgu nr 15
14. Zmudziński Andrzej – wybrany w okręgu nr 3
15. Zmudzińska Jolanta – wybrany w okręgu nr 5

Pan  Andrzej  Zmudziński  poprosił  Przewodniczącą  Miejskiej  Komisji  Wyborczej  w 
Margoninie o wręczenie zaświadczeń o wyborze radnego i burmistrza. 

2. Ślubowanie radnych.

Radny senior poinformował o obowiązku złożenia ślubowania przez nowo wybranych radnych. 

Radny senior poprosił o powstanie i doczytał rotę ślubowania: "Wierny Konstytucji i Prawu 

Rzeczypospolitej Polskiej, ślubuję uroczyście obowiązki radnego sprawować godnie, rzetelnie i 

uczciwie, mając na względzie dobro mojej gminy i jej mieszkańców” następnie radni po odczytaniu 

stojąc, wywoływani według kolejności odpowiadali „ślubuję”. Każdy, kto sobie tego życzył, po 

wypowiedzeniu ostatnich słów ślubowania dodał słowa: „tak mi dopomóż Bóg”. 



Radny senior pogratulował i stwierdził, że radni, którzy złożyli ślubowanie, objęli mandat radnego 

Rady Miasta i Gminy Margonin. 

3. Ślubowanie burmistrza.

Przewodniczący obrad A.Zmudziński poinformował, że w wyniku bezpośrednich wyborów na 

Burmistrza Miasta i Gminy Margonin wybrany został Pan Janusz Piechocki. W związku z tym 

zgodnie z art. 29a ustawy o samorządzie gminnym nowo wybrany Burmistrz elekt, aby objąć 

obowiązki zobowiązany jest złożyć ślubowanie przed Radą. Przewodnicząca obrad poprosiła 

Burmistrza elekta o powstanie i wygłoszenie roty ślubowania. Burmistrz elekt Janusz Piechocki 

odczytał rotę ślubowania: „Obejmując urząd Burmistrza gminy, uroczyście ślubuję, że dochowam 

wierności prawu, a powierzony mi urząd sprawować będę tylko dla dobra publicznego i 

pomyślności mieszkańców gminy”. Rada przyjęła ślubowanie. Przewodniczący obrad Radny A. 

Zmudziński w imieniu wszystkich obecnych złożył Burmistrzowi Januszowi Piechockiemu 

gratulacje objęcia tak zaszczytnej, a zarazem odpowiedzialnej funkcji. Burmistrz przyjął gratulacje 

oraz podziękował wszystkim swoim wyborcom. 

4. Sprawy regulaminowe.

Radny senior A. Zmudziński poinformował, że ustawowy skład rady wynosi 15 radnych, w sesji 

uczestniczy 14 radnych, co stanowi quorum niezbędne do prowadzenia obrad rady Miasta i Gminy 

Margonin i umożliwia przeprowadzenie ważnych wyborów oraz podejmowanie prawomocnych 

uchwał.

Postanowienie Komisarza Wyborczego stanowi załącznik nr 1 do Protokołu. 

Lista obecności Radnych stanowi załącznik nr 2 do protokołu.

Ponadto obecnych było również 7 Sołtysów (w tym 2 Sołtysów Radnych).

Lista obecności Sołtysów stanowi załącznik nr 3 do protokołu.

W sesji uczestniczyli także zaproszeni goście. wg listy obecności.

Lista obecności zaproszonych gości stanowi załącznik nr 4     do protokołu.  

Radny A.  Zmudziński - przedstawił porządek  obrad  dzisiejszej  sesji  przygotowany  przez 
zwołującego sesję tj. przez Komisarza Wyborczego w Pile II zwołaną Postanowieniem Nr 201/2024 
Komisarza Wyborczego w Pile II z dnia 7 maja 2024r. w sprawie zwołania sesji Rady Miasta i  
Gminy Margonin w celu złożenia ślubowania przez radnych i burmistrza wybranych w wyborach 
przeprowadzonych w dniu 7 kwietnia 2024 r. 

„Porządek obrad sesji Rady Miasta i Gminy Margonin:

1. Otwarcie sesji.

2. Wręczenie przez Przewodniczącego Miejskiej Komisji wyborczej w Margoninie zaświadczeń o 
wyborze radnego i burmistrza.



3. Ślubowanie radnych.

4. Ślubowanie burmistrza.

5. Sprawy regulaminowe:

• stwierdzenie quorum

• przedstawienie porządku obrad

6. Wybór Przewodniczącego Rady:

• zgłaszanie kandydatów na Przewodniczącego Rady,

• wybór komisji skrutacyjnej dla przeprowadzenia wyboru Przewodniczącego Rady,

• przeprowadzenia tajnego głosowania,

• podjęcie uchwały stwierdzającej wybór Przewodniczącego Rady,

• przedstawienie porządku obrad

7. Wybór Wiceprzewodniczącego/Wiceprzewodniczących Rady:

• zgłaszanie kandydatów na Wiceprzewodniczącego/Wiceprzewodniczących Rady,

• wybór komisji skrutacyjnej dla przeprowadzenia wyboru 
Wiceprzewodniczącego/Wiceprzewodniczących Rady 

• przeprowadzenia tajnego głosowania,

• podjęcie  uchwały  stwierdzającej  wybór  Wiceprzewodniczącego/Wiceprzewodniczących 
Rady

8. Zakończenie obrad.

Radny  senior  zapytał  czy  ktoś  z  Radnych  chciałby  zabrać  głos  w  sprawie  przedstawionego 
porządku obrad?

Porządek obrad stanowi Załącznik nr  5 do Protokołu.

Wybór Przewodniczącego Rady.

1) Zgłaszanie kandydatów na Przewodniczącego Rady
Przewodniczący obrad poprosił o zgłaszanie kandydatów oraz ewentualnie o ich przedstawienie. 
Radny A. Zmudziński przypomniał, że zgłoszony kandydat musi wyrazić zgodę na kandydowanie, 
dlatego każdorazowo będzie zwracała się z zapytaniem do zgłoszonej osoby, czy wyraża zgodę na 
kandydowanie.
Radna J. Zmudzińska zgłosiła kandydaturę Radnego J. Staniewskiego.
Radna A. Zmudziński zapytała, czy Radni zgłaszają jeszcze jakieś kandydatury?
Więcej kandydatur nie zgłoszono w związku z tym Radny A. Zmudziński zamknął listę kandydatów 
na Przewodniczącego Rady Miasta i Gminy Margonin.
Przewodniczący  posiedzenia  zapytał  kandydata  na  Przewodniczącego  Rady  -  Radego  Jerzego 
Staniewskiego, czy wyraża zgodę na kandydowanie?
Radny Jerzy Staniewski wyraził zgodę na kandydowanie.  



2) Wybór komisji skrutacyjnej do przeprowadzenia wyboru Przewodniczącego Rady Miasta i 
Gminy Margonin 
Przewodniczący obrad przystąpił do powołania 3-osobowej Komisji Skrutacyjnej. Przypominał, że 
osoby kandydujące nie mogą wchodzić w skład Komisji. Poprosił o zgłoszenie 3 radnych do pracy 
w komisji.
Radna Jolanta Zmudzińska zgłosiła kandydatury Radnej Marii Miler, Danuty Strychalskiej Radnego 
Grzegorza Grędę.
Typowani radni wyrazili zgodę na pracę  w komisji skrutacyjnej. 
Radny  senior  zapytał,  czy  ktoś  z  radnych  ma  uwagi  do  proponowanego  składu  Komisji 
Skrutacyjnej?
Do  wyżej  zgłoszonych  kandydatów  nie  zgłoszono  uwag.  Przewodniczący  obrad  poddał  pod 
głosowanie w/w skład Komisji Skrutacyjnej.
Wynik głosowania:

ZA PRZECIWNYCH WSTRZYMUJĄCYCH
14 0 0

Imienny  wykaz  głosowania  za  zaproponowanym  składem  Komisji  Skrutacyjnej  do 
przeprowadzenia wyborów na Przewodniczącego Rady. 

Lp Imię i nazwisko Obecność Głos 
„za”

Głos 
„przeciw”

Głos 
„wstrzymujący”Obecny nieobecny

1 Gimzicki Rafał x x - -

2 Gorkowski Tomasz x x - -

3 Gręda Grzegorz x x - -

4 Heimann Joanna x x - -

5 Janiszwski Bartosz x x - -

6 Jaremba Anna x x - -

7 Lenarczyk Halina - x - - -

8 Miler Maria x x - -

9 Orwat Agnieszka x x - -

10 Staniewski Jerzy x x - -

11 Strychalska Danuta x x - -

12 Wysocki Karol x x - -

13 Wysogląd Magdalena x x - -

14 Zmudzińska Jolanta x x - -

15 Zmudziński Andrzej x x - -

Przed  przystąpieniem do  uchwały  w  sprawie  wyboru  Przewodniczącego  rady  Miasta  i  Gminy 
Margonin  Radny A.  Zmudziński  poprosił  aby  ze  swojego  grona  komisja  skrutacyjna  dokonała 
wyboru  Przewodniczącego  komisji.  Komisja  skrutacyjna  poinformował,  że  przewodniczącym 
komisji skrutacyjnej został Radny Grzegorz Gręda.
Przewodniczący obrad prosił komisję skrutacyjną o przygotowanie kart do głosowania i w tym celu 
zarządził 10 minutową przerwę techniczną w obradach.
Po przerwie Przewodniczący obrad poprosił  Przewodniczącego Komisji Skrutacyjnej o zapoznanie 
radnych z zasadami głosowania w wyborach Przewodniczącego Rady Miasta i Gminy Margonin.



Przewodniczący Komisji skrutacyjnej przedstawił zasady głosowania. 
Przewodniczący  komisji  skrutacyjnej  powiedziała,  że  głosowanie  jest  tajne  i  odczytał  zasady 
głosowania: 
1. Głosowanie odbywa się za pomocą kart do głosowania, na których widnieje napis: „Karta do 
głosowania w wyborach Przewodniczącego Rady Miasta i Gminy Margonin w dniu 7 maja 2024 
r.”.
2. Karty opatrzone są pieczęcią Rady Gminy.
3. Obok nazwiska każdego kandydata z prawej strony znajduje się kratka, w której Radny dokonuje 
wyboru,  poprzez  postawienie  znaku  „x”  opowiadając  się  w ten  sposób  za  wyborem  danego 
kandydata.
4. Znak "x" stawia się tylko przy jednym nazwisku kandydata.
5. Głos uważa się za nieważny, jeżeli radny na karcie do głosowania:
1) postawił znak „x” jednocześnie w kratce przy nazwisku więcej niż tylko jednego kandydata,
2) nie postawił znaku „x” w kratce przy nazwisku żadnego z kandydatów;
6. Karty wyjęte z urny nie sporządzone przez Komisję Skrutacyjną, nieopatrzone pieczęcią, o której 
mowa w pkt. 2oraz całkowicie przedarte są kartami nieważnymi.
7. Wybór przewodniczącego Rady Gminy następuje bezwzględną większością głosów, w obecności 
co najmniej połowy ustawowego składu Rady.
8. W wypadku  braku  rozstrzygnięcia,  przeprowadza  się  ponowne  wybory  łącznie  z ponownym 
zgłaszaniem kandydatów.
9. Po  przeprowadzeniu  głosowania  Komisja  Skrutacyjna  ustala  wyniki  głosowania  i sporządza 
protokół.
10. Protokół podpisują wszystkie osoby wchodzące w skład Komisji Skrutacyjnej.
11. Komisja Skrutacyjna opatruje protokół pieczęcią Rady Miasta.
12. Protokół wraz z kartami do głosowania Komisja Skrutacyjna dołącza do protokołu sesji Rady 
Miasta.
13. Wyniki wyborów ogłasza Przewodniczący Komisji Skrutacyjnej.
Radny  senior  zapytał,  czy  zrozumiałe  są  zasady  głosowania  i  czy  są  jakieś  uwagi  do 
przedstawionego regulaminu? 
Uwag nie zgłoszono.
Radny senior poprosił Przewodniczącą komisji skrutacyjnej o rozdanie kart do głosowania.
Następnie Radny senior poprosił przewodniczącego Komisji Skrutacyjnej o wyczytywanie z listy z 
imienia i nazwiska obecnych na sesji radnych według listy obecności, a wyczytanych radnych o 
podchodzenie i wrzucanie do urny kart do głosowania. 
Po wrzuceniu do urny wszystkich kart Radny senior ogłosił 10 minutową przerwę, celem obliczenia 
głosów i podania wyników głosowania.
Po  przerwie  Przewodniczący  Komisji  Skrutacyjnej  odczytał  protokół  Komisji  Skrutacyjnej
z przeprowadzonego głosowania na Przewodniczącego Rady.  W wyniku tajnego głosowania na 
Przewodniczącego  Rady  wybrany  został  Radny  Jerzy  Staniewski,  który  otrzymał  14  głosów 
ważnych.
Radny senior poprosił Przewodniczącego Komisji Skrutacyjnej o odczytanie uchwały w sprawie 
stwierdzenia wyboru Przewodniczącego  Rady Miasta i Gminy Margonin.
Przewodniczący  komisji  skrutacyjnej  odczytał  projekt  uchwały  w  sprawie  wyboru 
Przewodniczącego Rady Miasta i Gminy Margonin.
Radny senior poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie wyboru przewodniczącego  Rady Miasta i 
Gminy Margonin.
Wynik głosowania:

ZA PRZECIWNYCH WSTRZYMUJĄCYCH
14 0 0

Protokół Komisji Skrutacyjnej w sprawie wyboru Przewodniczącego Rady Miasta i Gminy 
w Margoninie oraz karty do głosowania stanowią załącznik nr 6 do Protokołu. 



Lp Imię i nazwisko Obecność Głos 
„za”

Głos 
„przeciw”

Głos 
„wstrzymujący”Obecny nieobecny

1 Gimzicki Rafał x x - -

2 Gorkowski Tomasz x x - -

3 Gręda Grzegorz x x - -

4 Heimann Joanna x x - -

5 Janiszwski Bartosz x x - -

6 Jaremba Anna x x - -

7 Lenarczyk Halina - x - - -

8 Miler Maria x x - -

9 Orwat Agnieszka x x - -

10 Staniewski Jerzy x x - -

11 Strychalska Danuta x x - -

12 Wysocki Karol x x - -

13 Wysogląd Magdalena x x - -

14 Zmudzińska Jolanta x x - -

15 Zmudziński Andrzej x x - -

Imienny wykaz głosowania Radnych za przyjęciem uchwały Nr I/1/2024 w sprawie wyboru 
Przewodniczącego Rady Miasta i Gminy Margonin:

Uchwała nr I/1/2024 stanowi załącznik nr 7 do protokołu.

Radny A. Zmudziński w poczuciu dobrze spełnionego obowiązku podziękowała i złożył gratulacje 
nowo  wybranemu  Przewodniczącemu  Rady  życząc  dalszej  owocnej  pracy  i  poprosił 
przewodniczącego Rady o dalsze prowadzenie obrad.
Nowo wybrany Przewodniczący Rady odczytał krótkie przemówienie. Szanowny Panie Burmistrzu, 
Szanowna Rado, zaproszeni goście, Szanowni Państwo, na początek chcę podziękować 
moim wyborcom, mieszkańcom sołectwa Próchnowo i  sołectwa Sułaszewo, dzięki  którym tutaj 
jestem. Obiecuję, że będę się starał godnie Was reprezentować w radzie. Dziękuję Wam, koleżanki i  
koledzy radni, że mogę stać w tym miejscu. Dziękuję za ponowny kredyt zaufania i jednogłośny 
wybór na przewodniczącego Rady Miasta i Gminy Margonin. Powierzone mi obowiązki, 
będę się starał wykonywać solidnie. Z przewodnią myślą, aby mieszkańcom naszej małej ojczyzny 
żyło się lepiej, a gmina pięknie się rozwijała. Nieraz staniemy przed trudnymi decyzjami, mam 
nadzieję, że będziemy zdolni do podejmowani decyzji ponad podziałami, dla dobra naszej gminy. 
Zapraszam do ciężkiej służby”

Radny  R.  Gimzicki  zgłosił  wniosek  formalny  Panie  Przewodniczący,  na  początku  chciałem 
pogratulować. Proponuję uchwałę w sprawie zmiany uchwały nr 2/7/2018 Rady Miasta i Gminy w 
sprawie  statutu  gminy  i  miasta  Margonin.  To  jest  jedna  uchwała.  Druga  uchwała  w  sprawie 
powołania Komisji  Rewizyjnej,  ustalenie jej  składu osobowego oraz przewodniczącego. Trzecia 
uchwała w sprawie powołani Komisji Skarg, Wniosków i Petycji, ustalenia jej składu osobowego 
oraz  przewodniczącego.  W sprawie  powołania  stałej  Komisji  do  Spraw  Budżetu,  ustalenia  jej 



składu  osobowego  oraz  przewodniczącego.  I  w  sprawie  powołania  stałej  Komisji  do  Spraw 
Społecznych i Rolniczej, ustalenia składu osobowego oraz przewodniczącego. Oczywiście uchwałę,
o której w pierwszym wspomniałem, czyli uchwałę w sprawie zmiany statutu chciałbym wnieść 
przed wyborem wiceprzewodniczących.

Głosowano w sprawie:
Wniosek formalny w sprawie włączenia do obrad uchwał. 

Wyniki głosowania
ZA : 14, PRZECIW : 0, WSTRZYMUJE SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1, BRAK 
GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (14)
Rafał Gimzicki, Tomasz Gorkowski, Grzegorz Gręda, Joanna Heimann, Bartosz Janiszewski, Anna 
Jaremba, Maria Miler, Agnieszka Orwat, Jerzy Staniewski, Danuta Strychalska, Karol Wysocki, 
Magdalena Wysogląd, Jolanta Zmudzińska, Andrzej Zmudziński
NIEOBECNI (1)
Halina Lenarczyk
NIEOBECNI (1)
Halina Lenarczyk

Radny R. Gimzicki stwierdziliśmy, że chcielibyśmy wprowadzić trzech wiceprzewodniczących.
Ustawodawca dopuszcza w gminach przewodniczącego i trzech wiceprzewodniczących. I to jest 
właśnie pierwszy punkt, który byśmy chcieli wprowadzić. A druga rzecz, po rozmowach częstych z 
panem Markiem Nowaczewskim wiemy że będzie coraz więcej tych zadań planistycznych, zmian i 
chciałbym, żeby wprowadzić jeszcze Komisję Planowania. 
Osobno, zamiast komisji Budżetu, Finansów i Planowania rozdzielić. Komisja Budżetu to będzie  
jedna komisja, a komisja Planowania Przestrzennego byłaby osobną komisją. I ta komisja częściej,
mam nadzieję, spotkałaby się z panem Markiem i uzgadniała te ważne rzeczy, jeśli chodzi o zmiany 
planistyczne w mieście i gminie. To są dwie rzeczy, jeśli chodzi o § 15. A w związku z powołaniem 
tej  nowej  komisji  chciałbym,  żeby  zmniejszyć  skład  Komisji  Rewizyjnej  z  6  członków,  czyli 
przewodniczącego, zastępcy i do 3 członków pozostałych, czyli do 5 osób. I tak samo Komisji  
Skarg  i  Wniosków i  Petycji  z  6  osób  do  5.  Bo  z  tego,  co  wiem,  to  każdy  radny  może  być  
maksymalnie w 3 komisjach. Przy tylu komisjach obawiam się, że moglibyśmy się nie zmieścić, 
dlatego te 2 komisje chciałby uszczuplić o jednego członka. Czyli byłby przewodniczący,  zastępca 
i 3 członków jednej i drugiej komisji.

Przewodniczący zapytał czy jakieś uwagi i pytania co do wprowadzonych zmian w uchwale
 w sprawie zmiany uchwały NR II/7/2018 RADY MIASTA I GMINY MARGONIN z dnia 
12 grudnia 2018 r.w sprawie Statutu Gminy Margonin.

Głosowano w sprawie:
Uchwała w sprawie zmiany uchwały NR II/7/2018 RADY MIASTA I GMINY MARGONIN z dnia 
12 grudnia 2018 r. w sprawie Statutu Gminy Margonin.. 



Wyniki głosowania
ZA : 14, PRZECIW : 0, WSTRZYMUJE SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1, BRAK 
GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (14)
Rafał Gimzicki, Tomasz Gorkowski, Grzegorz Gręda, Joanna Heimann, Bartosz Janiszewski, Anna 
Jaremba, Maria Miler, Agnieszka Orwat, Jerzy Staniewski, Danuta Strychalska, Karol Wysocki, 
Magdalena Wysogląd, Jolanta Zmudzińska, Andrzej Zmudziński
NIEOBECNI (1)
Halina Lenarczyk
NIEOBECNI (1)
Halina Lenarczyk

Uchwała nr I/3/2024 stanowi załącznik nr 8 do protokołu.

Radny Rafał Gimzicki - w związku z przyjęciem powyższej uchwały, chciałbym uzupełnić nasz
porządek obrad o jeszcze jeden punkt. Wnosiłem o uchwały dotyczące wyboru przewodniczącego,
i  składu osobowego Komisji  Wniosków, Rewizyjnej,  Budżetowej i  Społecznej,  a  w tej  sytuacji 
chciałbym jeszcze wnieść o dodatkowy punkt.  Uchwała w sprawie wyboru przewodniczącego i 
skład osobowego komisji Planowania Przestrzennego.

Wniosek formalny w sprawie włączenia do porządku obrad uchwały sprawie wyboru  
przewodniczącego i skład osobowego komisji Planowania Przestrzennego.

Głosowano w sprawie:
Wniosek formalny w sprawie włączenia do porządku obrad uchwał. 

Wyniki głosowania
ZA : 14, PRZECIW : 0, WSTRZYMUJE SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1, BRAK 
GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (14)
Rafał Gimzicki, Tomasz Gorkowski, Grzegorz Gręda, Joanna Heimann, Bartosz Janiszewski, Anna 
Jaremba, Maria Miler, Agnieszka Orwat, Jerzy Staniewski, Danuta Strychalska, Karol Wysocki, 
Magdalena Wysogląd, Jolanta Zmudzińska, Andrzej Zmudziński
NIEOBECNI (1)
Halina Lenarczyk
NIEOBECNI (1)
Halina Lenarczyk



Uchwała  w  sprawie  wyboru  Wiceprzewodniczących  Rady  Miasta  i  Gminy
w Margoninie, 
Przewodniczący  Rady  poinformował  radnych,  że  zgodnie  ze  statutem  Gminy  Margonin 
wybieranych jest dwóch zastępców przewodniczącego Rady w głosowaniu tajnym za pomocą kart 
do głosowania (tak samo jak w przypadku wyboru przewodniczącego rady). 
Przewodniczący Rady poprosił o zgłaszanie kandydatów oraz ewentualnie o ich przedstawienie. 
Przewodniczący  przypomniał,  że  zgłoszony  kandydat  musi  wyrazić  zgodę  na  kandydowanie, 
dlatego każdorazowo będzie zwracał się z zapytaniem do zgłoszonej osoby, czy wyraża zgodę.
Przewodniczący Rada J. Zmudzińska zgłosiła kandydaturę  Radnego Rafała Gimzickiego.
Radny Tomasza Gorkowski, zgłosił kandydaturę Radnej Marii Miler, Radna Magdalena Wysogląd 
zaproponowała  Pana  Andrzeja  Zmudzińskiego.  Pan  Andrzej  Zmudziński  zgłosił  kandydaturę 
Radnej J. Zmudzińskiej. 
Typowani radni wyrazili zgodę na kandydowanie na wiceprzewodniczących Rady Miasta i Gminy 
Margonin.
Przewodniczący Rady zapytał, czy Radni zgłaszają jeszcze jakieś kandydatury?
Więcej kandydatur na wiceprzewodniczących Rady nie zgłoszono. 
Przewodniczący Rady –  zaproponował  aby do wyborów Wiceprzewodniczących Rady powołać 
skład komisji skrutacyjnej. J. Zmudzińska zaproponowała kandydaturę Radnego Grzegorza Gręde, 
Danuty Strychalskiej oraz Radnego Bartosza Janiszewskiego. 
Przewodniczący  Rady  zapytał,  czy  Radnych  czy  wyrażają  zgodę  aby  ponownie  przeprowadzić 
wybory?
Przewodniczący Rady zapytał, czy ktoś z radnych ma uwagi do proponowanego składu Komisji 
Skrutacyjnej?
Do  wyżej  zgłoszonych  kandydatów  nie  zgłoszono  uwag.  Przewodniczący  obrad  poddał  pod 
głosowanie w/w skład Komisji Skrutacyjnej.

Głosowano w sprawie:
wybór komisji skrutacyjnej dla przeprowadzenie wyboru Wiceprzewodniczących Rady. 
Wyniki głosowania
ZA : 14, PRZECIW : 0, WSTRZYMUJE SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1, BRAK 
GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (14)
Rafał Gimzicki, Tomasz Gorkowski, Grzegorz Gręda, Joanna Heimann, Bartosz Janiszewski, Anna 
Jaremba, Maria Miler, Agnieszka Orwat, Jerzy Staniewski, Danuta Strychalska, Karol Wysocki, 
Magdalena Wysogląd, Jolanta Zmudzińska, Andrzej Zmudziński
NIEOBECNI (1)
Halina Lenarczyk
NIEOBECNI (1)
Halina Lenarczyk

Przewodniczący Rady poprosił Komisję Skrutacyjną o przystąpienie do pracy i przygotowanie kart 
do głosowania. Przewodniczący Rady ogłosił 10 minutową przerwę.
Po przerwie Przewodnicząca komisji skrutacyjnej powiedziała, że głosowanie jest tajne i jeszcze 
raz przypomniała i odczytała zasady głosowania: „1. Głosowanie odbywa się za pomocą kart do 
głosowania,  na  których  widnieje  napis:  „Karta  do  głosowania  w  wyborach  na 
wiceprzewodniczących Rady Miasta i Gminy Margonin w dniu 7 maja 2024 r.”.
2. Karty opatrzone są pieczęcią Rady Gminy.



3. Obok nazwiska każdego kandydata z prawej strony znajduje się kratka, w której Radny dokonuje 
wyboru,  poprzez  postawienie  znaku  „x”  opowiadając  się  w ten  sposób  za  wyborem  danego 
kandydata.
4. Znak "x" stawia się maksymalnie przy dwóch nazwiskach kandydatów.
5. Głos uważa się za nieważny, jeżeli jeżeli radny na karcie do głosowania:
1) postawił  znak  „x”  jednocześnie  w kratce  przy  nazwiskach  więcej  niż  dwóch  wybranych 
kandydatach,
2) nie postawił znaku „x” w kratce przy nazwisku żadnego z kandydatów;
6. Karty wyjęte z urny nie sporządzone przez Komisję Skrutacyjną, nieopatrzone pieczęcią, o której 
mowa w pkt. 2oraz całkowicie przedarte są kartami nieważnymi.
7. Wybór  wiceprzewodniczących  Rady  Gminy  następuje  bezwzględną  większością  głosów, 
w obecności co najmniej połowy ustawowego składu Rady.
8. W wypadku  braku  rozstrzygnięcia,  przeprowadza  się  ponowne  wybory  łącznie  z ponownym 
zgłaszaniem kandydatów.
9. Po  przeprowadzeniu  głosowania  Komisja  Skrutacyjna  ustala  wyniki  głosowania  i sporządza 
protokół.
10. Protokół podpisują wszystkie osoby wchodzące w skład Komisji Skrutacyjnej.
11. Komisja Skrutacyjna opatruje protokół pieczęcią Rady Miasta.
12. Protokół wraz z kartami do głosowania Komisja Skrutacyjna dołącza do protokołu sesji Rady 
Miasta.
13. Wyniki wyborów ogłasza Przewodniczący Komisji Skrutacyjnej.”
Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczącą komisji skrutacyjnej o rozdanie kart do głosowania 
i wyczytywanie z listy z imienia i nazwiska obecnych na sesji radnych według listy obecności, a  
wyczytanych radnych o podchodzenie i wrzucanie do urny kart do głosowania. 
Po wrzuceniu do urny wszystkich kart Przewodniczący Rady ogłosił 10 minutową przerwę, celem 
obliczenia głosów i podania wyników głosowania.

Po  przerwie  Przewodniczący  Komisji  Skrutacyjnej  odczytał  protokół  Komisji  Skrutacyjnej
z przeprowadzonego głosowania na wiceprzewodniczących Rady. W wyniku tajnego głosowania na 
wiceprzewodniczących Rady wybrani zostali Radny Rafał Gimzicki, Andrzej Zmudziński, Jolanta 
Zmudzińska. 
Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczącego Komisji Skrutacyjnej o odczytanie uchwały w 
sprawie wyboru wiceprzewodniczących Rady Miasta i Gminy Margonin.
Przewodnicząca  komisji  skrutacyjnej  odczytała  projekt  uchwały  w  sprawie  wyboru 
wiceprzewodniczących Rady Miasta i Gminy Margonin.
Uwag nie zgłoszono.
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie wyboru wiceprzewodniczących 
Rady Miasta i Gminy Margonin.
Wynik głosowania:

ZA PRZECIWNYCH WSTRZYMUJĄCYCH
14 0 0

Protokół  Komisji  Skrutacyjnej  w  sprawie  wyboru  Wiceprzewodniczących  Rady  Miasta 
i Gminy Margonin oraz karty do głosowania stanowią załącznik nr 9 do Protokołu.

Głosowano w sprawie:
podjęcie uchwały stwierdzającej wybór Wiceprzewodniczących Rady. 

Wyniki głosowania
ZA : 13, PRZECIW : 0, WSTRZYMUJE SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1, BRAK 



GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (13)
Rafał Gimzicki, Tomasz Gorkowski, Grzegorz Gręda, Joanna Heimann, Bartosz Janiszewski, Anna 
Jaremba, Maria Miler, Agnieszka Orwat, Jerzy Staniewski, Danuta Strychalska, Magdalena 
Wysogląd, Jolanta Zmudzińska, Andrzej Zmudziński
WSTRZYMUJE SIĘ (1)
Karol Wysocki
NIEOBECNI (1)
Halina Lenarczyk
NIEOBECNI (1)
Halina Lenarczyk

Uchwała nr I/2/2024 stanowi załącznik nr 10 do protokołu.

Powołanie Komisji Rewizyjnej, ustalenia jej składu osobowego oraz Przewodniczącego,
Przewodniczący  Rady  prosi  o  zgłaszanie  listy  kandydatów  do  składu  komisji  rewizyjnej  (z 
wyjątkiem   przewodniczącego i wiceprzewodniczących rady).
Przewodniczący Rady dodał, że w pierwszej kolejności Rada dokonuje wyboru przewodniczącego 
komisji, a następnie jej członków. 
Radna J. Zmudzińska zaproponowała kandydaturę Anny Jaremba. 
Przewodniczący  zapytał,  czy  ktoś  z  Radnych  zgłasza  jeszcze  jakieś  kandydatury  na 
Przewodniczącego komisji rewizyjnej?
Więcej kandydatur nie zgłoszono. 
Przewodniczący zapytał, czy Radna A. Jaremba wyraża zgodę na kandydowanie?
Radna wyraziła zgodę.
Przewodniczący Rady poprosił o przegłosowanie zgłoszonej kandydatury Radnej A. Jaremby na 
Przewodniczącą komisji rewizyjnej.
Wynik głosowania:

ZA PRZECIWNYCH WSTRZYMUJĄCYCH
12 0 1

Imienny wykaz nad kandydaturą Anny Jaremby. 

Głosowano w sprawie:
Anna Jaremba. – Przewodnicząca komisji 

Wyniki głosowania
ZA : 13, PRZECIW : 0, WSTRZYMUJE SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1, BRAK 
GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (13)
Rafał Gimzicki, Tomasz Gorkowski, Grzegorz Gręda, Joanna Heimann, Bartosz Janiszewski, Anna 
Jaremba, Maria Miler, Agnieszka Orwat, Jerzy Staniewski, Danuta Strychalska, Magdalena 
Wysogląd, Jolanta Zmudzińska, Andrzej Zmudziński
WSTRZYMUJE SIĘ (1)



Karol Wysocki
NIEOBECNI (1)
Halina Lenarczyk
NIEOBECNI (1)
Halina Lenarczyk

Na członków komisji rewizyjnej zaproponowano następujące kandydatury.

Jolanta Zmudzińska zgłaszam kandydaturę pani Danuty Strychalskiej i Grzegorza Grędy

Pani Maria Miler zgłaszam kandydaturę pana Karola Wysockiego. Pani Jolanta Zmudzińska 

zgłaszam kandydaturę Agnieszki Orwat. Wszyscy zgłoszeni wyrazili zgodę na kandydowanie. 

Imienny wykaz nad kandydaturą Danuty Strychalskiej. 

Głosowano w sprawie:
Danuta Strychalska - członek komisji. 

Wyniki głosowania
ZA : 13, PRZECIW : 0, WSTRZYMUJE SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1, BRAK 
GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (13)
Rafał Gimzicki, Tomasz Gorkowski, Grzegorz Gręda, Bartosz Janiszewski, Anna Jaremba, Maria 
Miler, Agnieszka Orwat, Jerzy Staniewski, Danuta Strychalska, Karol Wysocki, Magdalena 
Wysogląd, Jolanta Zmudzińska, Andrzej Zmudziński
WSTRZYMUJE SIĘ (1)
Joanna Heimann
NIEOBECNI (1)
Halina Lenarczyk
NIEOBECNI (1)
Halina Lenarczyk

Imienny wykaz nad kandydaturą Grzegorza Gręda. 

Głosowano w sprawie:

Grzegorz Gręda - członek komisji . 

Wyniki głosowania

ZA : 13, PRZECIW : 0, WSTRZYMUJE SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1, BRAK 

GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:

ZA (13)

Rafał Gimzicki, Tomasz Gorkowski, Grzegorz Gręda, Bartosz Janiszewski, Anna Jaremba, Maria 

Miler, Agnieszka Orwat, Jerzy Staniewski, Danuta Strychalska, Karol Wysocki, Magdalena 

Wysogląd, Jolanta Zmudzińska, Andrzej Zmudziński



WSTRZYMUJE SIĘ (1)

Joanna Heimann

NIEOBECNI (1)

Halina Lenarczyk

NIEOBECNI (1)

Halina Lenarczyk

Imienny wykaz nad kandydaturą Karola Wysockiego. 

Głosowano w sprawie:

Karol Wysocki - członek komisji. 

Wyniki głosowania

ZA : 13, PRZECIW : 0, WSTRZYMUJE SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1, BRAK 

GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:

ZA (13)

Rafał Gimzicki, Tomasz Gorkowski, Grzegorz Gręda, Joanna Heimann, Bartosz Janiszewski, Anna 

Jaremba, Maria Miler, Agnieszka Orwat, Jerzy Staniewski, Danuta Strychalska, Karol Wysocki, 

Magdalena Wysogląd, Andrzej Zmudziński

WSTRZYMUJE SIĘ (1)

Jolanta Zmudzińska

NIEOBECNI (1)

Halina Lenarczyk

NIEOBECNI (1)

Halina Lenarczyk

Imienny wykaz nad kandydaturą Agnieszki Orwat. 

Głosowano w sprawie:

Agnieszka Orwat - członek komisji . 

Głosowano w sprawie:

Powołania komisji rewizyjnej ustalenia jej składu osobowego oraz przewodniczego. 

Wyniki głosowania

ZA : 14, PRZECIW : 0, WSTRZYMUJE SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1, BRAK 

GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:

ZA (14)

Rafał Gimzicki, Tomasz Gorkowski, Grzegorz Gręda, Joanna Heimann, Bartosz Janiszewski, Anna 



Jaremba, Maria Miler, Agnieszka Orwat, Jerzy Staniewski, Danuta Strychalska, Karol Wysocki, 

Magdalena Wysogląd, Jolanta Zmudzińska, Andrzej Zmudziński

NIEOBECNI (1)

Halina Lenarczyk

NIEOBECNI (1)

Halina Lenarczyk

Uchwała nr I/4/2024 stanowi załącznik nr 11 do Protokołu.

Powołanie  Komisji,  Skarg,  Wniosków  i  Petycji  ustalenia  jej  składu  osobowego  oraz 
Przewodniczącego.
Przewodniczący Rady prosi o zgłaszanie listy kandydatów do komisji Skarg, Wniosków i Petycji 
ustalenia  jej  składu  osobowego  oraz  Przewodniczącego  (z  wyjątkiem    przewodniczącego  i 
wiceprzewodniczących rady).
Przewodniczący Rady dodał, że w pierwszej kolejności Rada dokonuje wyboru przewodniczącego 
komisji,  a  następnie  jej  członków.  Radna  Jolanta  Zmudzińska  zgłosiła  kandydaturę  Radnej 
Magdaleny Wysogląd. Radna M. Wysogląd wyraziła zgodę. 
Przewodniczący Rady poprosił o przegłosowanie zgłoszonej kandydatury. 

Imienny wykaz nad kandydaturą Magdaleny Wysogląd - Przewodnicząca. 

Głosowano w sprawie:
Komisja Skarg, Wniosków i Petycji - Magdalena Wysogląd Przewodnicząca. 

Wyniki głosowania
ZA : 12, PRZECIW : 1, WSTRZYMUJE SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1, BRAK 
GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (12)
Rafał Gimzicki, Tomasz Gorkowski, Grzegorz Gręda, Bartosz Janiszewski, Anna Jaremba, Maria 
Miler, Agnieszka Orwat, Jerzy Staniewski, Danuta Strychalska, Karol Wysocki, Magdalena 
Wysogląd, Andrzej Zmudziński
PRZECIW (1)
Jolanta Zmudzińska
WSTRZYMUJE SIĘ (1)
Joanna Heimann
NIEOBECNI (1)
Halina Lenarczyk
NIEOBECNI (1)
Halina Lenarczyk

Przewodniczący Rady poprosił o zgłaszanie kolejnych kandydatur na członków komisji do spraw 
Skarg, Wniosków i Petycji.
Pani Jolanta Zmudzińska zgłosiła kandydaturę pani Agnieszki Orwat i pana Grzegorza Grędy.
Pan Tomasz Gorkowski,  zgłosił kandydaturę radnej Joanny Heimann.



Przewodniczący poinformował iż są 4 osoby zgłoszone do pracy w komisji może Radna nieobecna 
Pani H. Lenarczyk będzie chciała pracować w komisji wtedy uzupełnimy jej skład. 
Więcej kandydatur nie zgłoszono.
Przewodniczący zapytał zgłoszonych radnych czy wyrażają zgodę na kandydowanie?
Wszyscy kandydaci wyrazili zgodę na kandydowanie.

Imienny wykaz nad kandydaturą Agnieszki Orwat. 

Głosowano w sprawie:
Agnieszka Orwat - członek . 
Wyniki głosowania
ZA : 14, PRZECIW : 0, WSTRZYMUJE SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1, BRAK 
GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (14)
Rafał Gimzicki, Tomasz Gorkowski, Grzegorz Gręda, Joanna Heimann, Bartosz Janiszewski, Anna 
Jaremba, Maria Miler, Agnieszka Orwat, Jerzy Staniewski, Danuta Strychalska, Karol Wysocki, 
Magdalena Wysogląd, Jolanta Zmudzińska, Andrzej Zmudziński
NIEOBECNI (1)
Halina Lenarczyk
NIEOBECNI (1)
Halina Lenarczyk

Imienny wykaz nad kandydaturą Grzegorza Gręda. 
Głosowano w sprawie:
Grzegorz Gręda. 
Wyniki głosowania
ZA : 14, PRZECIW : 0, WSTRZYMUJE SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1, BRAK 
GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (14)
Rafał Gimzicki, Tomasz Gorkowski, Grzegorz Gręda, Joanna Heimann, Bartosz Janiszewski, Anna 
Jaremba, Maria Miler, Agnieszka Orwat, Jerzy Staniewski, Danuta Strychalska, Karol Wysocki, 
Magdalena Wysogląd, Jolanta Zmudzińska, Andrzej Zmudziński
NIEOBECNI (1)
Halina Lenarczyk
NIEOBECNI (1)
Halina Lenarczyk

Imienny wykaz nad kandydaturą Joanny Heimann. 
Głosowano w sprawie:
Joanna Heimann - członek. 
Wyniki głosowania
ZA : 12, PRZECIW : 0, WSTRZYMUJE SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1, BRAK 
GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1



Wyniki imienne:
ZA (12)
Rafał Gimzicki, Tomasz Gorkowski, Grzegorz Gręda, Joanna Heimann, Bartosz Janiszewski, Maria 
Miler, Agnieszka Orwat, Jerzy Staniewski, Danuta Strychalska, Karol Wysocki, Jolanta 
Zmudzińska, Andrzej Zmudziński
WSTRZYMUJE SIĘ (2)
Anna Jaremba, Magdalena Wysogląd
NIEOBECNI (1)
Halina Lenarczyk
NIEOBECNI (1)
Halina Lenarczyk

Głosowano w sprawie:
powołania Komisji Skarg, Wniosków i Petycji ustalenia jej składu osobowego oraz 
Przewodniczącego. 

Wyniki głosowania
ZA : 14, PRZECIW : 0, WSTRZYMUJE SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1, BRAK 
GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (14)
Rafał Gimzicki, Tomasz Gorkowski, Grzegorz Gręda, Joanna Heimann, Bartosz Janiszewski, Anna 
Jaremba, Maria Miler, Agnieszka Orwat, Jerzy Staniewski, Danuta Strychalska, Karol Wysocki, 
Magdalena Wysogląd, Jolanta Zmudzińska, Andrzej Zmudziński
NIEOBECNI (1)
Halina Lenarczyk
NIEOBECNI (1)
Halina Lenarczyk

Powołanie stałej komisji ds. budżetu ustalenia jej  składu osobowego oraz Przewodniczącego.
Przewodniczący Rady prosi  o zgłaszanie listy kandydatów do składu komisji stałej  komisji  ds. 
budżetu ustalenia jej  składu osobowego oraz Przewodniczącego (z wyjątkiem   przewodniczącego i 
wiceprzewodniczących rady).
Przewodniczący Rady dodał, że w pierwszej kolejności Rada dokonuje wyboru przewodniczącego 
komisji, a następnie jej członków. 
Radna Jolanta Zmudzińska zgłosiła  kandydaturę Pani  Agnieszki  Orwat na przewodniczącą ww. 
komisji
Przewodniczący zapytał, czy ktoś z Radnych zgłasza jeszcze jakieś kandydatury?
Więcej kandydatur nie zgłoszono. 
Przewodniczący zapytał, czy Radna Agnieszka Orwat wyraża zgodę na kandydowanie?
Radna wyraziła zgodę.
Przewodniczący Rady poprosił o przegłosowanie zgłoszonej kandydatury. 



Imienny wykaz nad kandydaturą Agnieszki Orwat. 

Komisja ds. budżetu Agnieszka Orwat - Przewodnicząca. 

Wyniki głosowania

ZA : 14, PRZECIW : 0, WSTRZYMUJE SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1, BRAK 

GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:

ZA (14)

Rafał Gimzicki, Tomasz Gorkowski, Grzegorz Gręda, Joanna Heimann, Bartosz Janiszewski, Anna 

Jaremba, Maria Miler, Agnieszka Orwat, Jerzy Staniewski, Danuta Strychalska, Karol Wysocki, 

Magdalena Wysogląd, Jolanta Zmudzińska, Andrzej Zmudziński

NIEOBECNI (1)

Halina Lenarczyk

NIEOBECNI (1)

Halina Lenarczyk

Przewodniczący Rady poprosił o zgłaszanie kolejnych kandydatur na członków stałej komisji ds. 
budżetu 

Radna  Jolanta  Zmudzińska  zgłosiła  kandydaturę  pana  Rafała  Gimzickiego.  Radna  Maria  Miler 
zgłosiła  kandydaturę  Radnego  Tomasza  Gorkowskiego  i  Bartka  Janiszewskiego.  Radna  Danuta 
Strychalska zgłosiła kandydaturę Jolanty Zmudzińskiej.
Więcej kandydatur nie zgłoszono.
Przewodniczący Rady zapytał zgłoszonych radnych, czy wyrażają zgodę na kandydowanie?
Wszyscy kandydaci wyrazili zgodę na kandydowanie.

Imienny wykaz nad kandydaturą Rafała Gimzickiego. 
Głosowano w sprawie:
Komisja ds. budżetu Rafał Gimzicki - członek . 
Wyniki głosowania
ZA : 13, PRZECIW : 0, WSTRZYMUJE SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1, BRAK 
GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (13)
Rafał Gimzicki, Tomasz Gorkowski, Grzegorz Gręda, Bartosz Janiszewski, Anna Jaremba, Maria 
Miler, Agnieszka Orwat, Jerzy Staniewski, Danuta Strychalska, Karol Wysocki, Magdalena 
Wysogląd, Jolanta Zmudzińska, Andrzej Zmudziński
WSTRZYMUJE SIĘ (1)
Joanna Heimann
NIEOBECNI (1)
Halina Lenarczyk
NIEOBECNI (1)
Halina Lenarczyk



Imienny wykaz nad kandydaturą Tomasza Gorkowskiego.
Głosowano w sprawie:
Komisja ds. budżetu - Tomasz Gorkowski - członek . 
Wyniki głosowania
ZA : 14, PRZECIW : 0, WSTRZYMUJE SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1, BRAK 
GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (14)
Rafał Gimzicki, Tomasz Gorkowski, Grzegorz Gręda, Joanna Heimann, Bartosz Janiszewski, Anna 
Jaremba, Maria Miler, Agnieszka Orwat, Jerzy Staniewski, Danuta Strychalska, Karol Wysocki, 
Magdalena Wysogląd, Jolanta Zmudzińska, Andrzej Zmudziński
NIEOBECNI (1)
Halina Lenarczyk
NIEOBECNI (1)
Halina Lenarczyk

Imienny wykaz nad kandydaturą Bartosza Janiszewskiego. 
Głosowano w sprawie:
Komisja ds. budżetu - Bartosza Janiszewskiego - członek. 
Wyniki głosowania
ZA : 14, PRZECIW : 0, WSTRZYMUJE SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1, BRAK 
GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (14)
Rafał Gimzicki, Tomasz Gorkowski, Grzegorz Gręda, Joanna Heimann, Bartosz Janiszewski, Anna 
Jaremba, Maria Miler, Agnieszka Orwat, Jerzy Staniewski, Danuta Strychalska, Karol Wysocki, 
Magdalena Wysogląd, Jolanta Zmudzińska, Andrzej Zmudziński
NIEOBECNI (1)
Halina Lenarczyk
NIEOBECNI (1)
Halina Lenarczyk

Imienny wykaz nad kandydaturą Jolanty Zmudzińskiej. 
Głosowano w sprawie:
Komisja ds. budżetu - Jolanta Zmudzińska. 
Wyniki głosowania
ZA : 13, PRZECIW : 0, WSTRZYMUJE SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1, BRAK 
GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (13)
Rafał Gimzicki, Tomasz Gorkowski, Grzegorz Gręda, Joanna Heimann, Bartosz Janiszewski, Anna 
Jaremba, Maria Miler, Agnieszka Orwat, Jerzy Staniewski, Danuta Strychalska, Karol Wysocki, 
Magdalena Wysogląd, Andrzej Zmudziński
WSTRZYMUJE SIĘ (1)



Jolanta Zmudzińska
NIEOBECNI (1)
Halina Lenarczyk
NIEOBECNI (1)
Halina Lenarczyk

Głosowano w sprawie:
powołania stałej Komisja ds. budżetu ustalenia jej składu osobowego oraz Przewodniczącego 

Wyniki głosowania
ZA : 14, PRZECIW : 0, WSTRZYMUJE SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1, BRAK 
GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (14)
Rafał Gimzicki, Tomasz Gorkowski, Grzegorz Gręda, Joanna Heimann, Bartosz Janiszewski, Anna 
Jaremba, Maria Miler, Agnieszka Orwat, Jerzy Staniewski, Danuta Strychalska, Karol Wysocki, 
Magdalena Wysogląd, Jolanta Zmudzińska, Andrzej Zmudziński
NIEOBECNI (1)
Halina Lenarczyk
NIEOBECNI (1)
Halina Lenarczyk

Uchwała nr I/5/2024 stanowi załącznik nr 12 do Protokołu.

Przewodniczący Rady ogłosił przerwę do poniedziałku tj. 13 maja 2024 r. do godziny 17:00.

Wznawiam obrady pierwszej sesji Rady Miasta i Gminy Margonin.

Obrady rozpoczęto 13 maja 2024 o godz. 17:00.
W posiedzeniu wzięło udział 15 członków.

Obecni:

1. Rafał Gimzicki
2. Tomasz Gorkowski
3. Grzegorz Gręda
4. Joanna Heimann
5. Bartosz Janiszewski
6. Anna Jaremba
7. Halina Lenarczyk
8. Maria Miler
9. Agnieszka Orwat
10. Jerzy Staniewski
11. Danuta Strychalska



12. Karol Wysocki
13. Magdalena Wysogląd
14. Jolanta Zmudzińska
15. Andrzej Zmudziński

Przewodniczący  rady  rozpoczął  obrady  od  aktu  ślubowania  radnej  Pani  Haliny  Lenarczyk, 
następnie odczytał akt wyboru.  Komisja wyborcza Margoninie stwierdza, że w wyborach, które 
odbyły się dnia 7 kwietnia 2024 roku pani Lenarczyk Halina Małgorzata wybrana została radną 
Miasta i Gminy Margonin.

Przystępujemy do złożenia ślubowania przez panią radną. Odczytam rotę ślubowania,

pani odpowie "ślubuję" lub może pani dodać "tak mi dopomóż Bóg".

"Wierny  konstytucji  i  prawu  Rzeczypospolitej  Polskiej  ślubuję  uroczyście  obowiązki  radnego 
sprawować  godnie,  rzetelnie  i  uczciwie,  mając  na  względzie  dobro  mojej  gminy  i  jej  
mieszkańców".

Radna Halina Lenarczyk złożyła ślubowanie. 

Radna M. Miler - Pani Maria Miler Panie Przewodniczący, ja mam takie pytanie. Czy my na pewno 
wszystko robimy zgodnie z przepisami? Chodzi mi o zmianę statutu. Na ostatniej sesji zmieniliśmy 
statut. Zaraz na tej samej sesji. Zgodnie z tym zmienionym statutem zaczęliśmy wybierać trzech 
wiceprzewodniczących,  jest  jeszcze do wybrania osoba do Komisji  Planowania Przestrzennego. 
Natomiast  statut  jest  aktem  prawa  miejscowego  i  on  obowiązuje  14  dni  po  ogłoszeniu  go  w 
Dzienniku  Urzędowym.  Czy  mieliśmy taką  możliwość  i  podstawę  prawną,  żeby  na  podstawie 
zmienionego statutu wybierać wiceprzewodniczących?

Zastępca Burmistrza - Ja nie jestem autorem tego, tylko radni. To jest inicjatywa radnych. Tylko 
mogę podpowiedzieć najwyżej. To prawda, to jest akt prawa miejscowego, teraz większość to są 
akty  prawa  miejscowego.  Tylko  że  ci  wiceprzewodniczący,  tak  naprawdę  tymi 
wiceprzewodniczącymi,  i  sam system naliczania  diety  będzie  mniej  więcej  obowiązywał  od  1 
czerwca, bo to taki czas jest mniej więcej potrzebny. Podobnie jak ta komisja. Tak dlatego, że statut  
zostanie ogłoszony, jeżeli ta sesja się zakończy, dajmy na to dzisiaj, jutro pójdą dokumenty, mniej  
więcej 7 dni zostanie opublikowane, to są elektroniczne dzisiaj dzienniki. No i to 14 dni trzeba 
doliczyć, to nawet już nie od 1 czerwca, to dajmy na to gdzieś pewnie od 8-10. I tak jak to zostanie 
opublikowane,  to  wtedy  dopiero  będzie  tak  naliczana  np.  dieta,  jeżeli  mówimy  o 
wiceprzewodniczących.  A wyboru można dokonać,  bo sam wybór  jest  ważny.  Natomiast  same 
skutki tego będą dopiero później. Ja na przykład tak to rozumiem. Mogę się mylić, nie twierdzę, że 
jestem tutaj alfą i omegą. Ale ja bym tak widział. Bo problem, jeżeli skutki tego byłyby wcześniej.  
Być może jest jakby kwestia tego, że w tych uchwałach trzeba napisać, że uchwała wchodzi w życie 
np.  z  dniem, mówimy o tych wyborach tego wiceprzewodniczącego,  np.  założyć datę dzienną. 
Czyli to byłby np. 15 czerwca, byłby bezpieczny. Pierwszy już nie, bo się przeciągnęła sesja i nie 
wiadomo, czy się jeszcze nie przeciągnie. Czyli datę dzienną, że uchwała wchodzi w życie z dniem 
podjęcia, z mocą obowiązującą od dnia 15 czerwca. Bo tak to mniej więcej będzie wyglądało. Bo z 
mocą obowiązującą i tak wcześniej niż statut nie wejdzie w życie. One nie dostaną, bo nie mogą 
dostać. One są zagłosowane, one obowiązują, czyli te uchwały osobowe o wyborze dodatkowego 
wiceprzewodniczącego. Ona wchodzi w życie, ale fakt jest taki - tu się zgadzam, słusznie pani  
zauważyła - skutki tego będą dopiero od momentu, jak zostanie to opublikowane w Dzienniku i 
gminie  14  dni  vacatio  legis.  Bo  tak  jest  w przypadku  aktów prawa miejscowego.  Więc  może 
faktycznie dla bezpieczeństwa można wpisać w tej uchwale, albo ją jeszcze raz zmienić, że wchodzi 
w życie - od kiedy. Czyli może wejść w życie 15 czerwca, to jest bezpieczny termin. Jeżeli to  
zostanie faktycznie w tym tygodniu jeszcze wysłane, to jest bezpieczny termin. 1 czerwca już jest 
na pewno niemożliwe, bo my dzisiaj mamy 13. Dajmy na to 3-4 dni potrzebuje system nadzoru, no 
tak mniej więcej jest 3-4 dni no plus 14, no to jesteśmy na styku. Może się nie udać 1 czerwca, więc 



może bezpiecznie jest, że uchwały obowiązują od 15. Istnieje taka możliwość. Jest to na pewno 
bezpieczniejsze.  Ja  bym tu  widział,  że  skutki  wchodzą  w  życie  później,  bo  faktycznie  to  nie 
obowiązuje. To nie obowiązuje jeszcze ta zmiana. Więc jest oczywiście głosowanie nad tym, co 
formalnie nie weszło w życie, tylko że skutki są odroczone dalej. Bo głosować można, tylko że tego 
nie ma tak naprawdę jeszcze. Nie może być trzech wiceprzewodniczących w momencie, w którym 
tego nie ma. Z ustawy to wynika, ale ze statutu wynika dwóch. Więc jeżeli jest trzech w statucie, a  
statut  zostanie  opublikowane  za  parę  dni  plus  14  dni,  no  to  formalnie  rzecz  biorąc… Znaczy 
inaczej,  podam  przykład  wybierania  sędziów  do  Trybunału  Konstytucyjnego  do  przodu.  Oni 
oczywiście przegięli, bo to było przejście z kadencji na kadencję. Też wybierali do przodu, zawsze 
wybiera się do przodu. To jest też wybieranie do przodu. Tylko że skutek tego będzie dopiero w 
momencie, gdy statut zacznie obowiązywać. Można cofnąć się z tym, tak na dobrą sprawę, a można 
zaczekać na to, co zrobi nadzór. Bo ja nie wiem, jakie są dzisiaj priorytety nadzoru. Jest nowy 
wojewoda czy pani wojewoda, są panowie wicewojewodowie. Nie mam zielonego pojęcia, 

jak do tego podchodzą. Jakieś ryzyko oczywiście, że istnieje, że będzie to trzeba poprawiać np. Jest 
takie ryzyko, to jak najbardziej ryzyko też trzeba ważyć. Ale jakimś rozwiązaniem, jest odroczenie 
mocy do tego. Nie wiem, to jest Państwa decyzja.

Radna Maria Miller ad vocem - Ja to czytałam zero-jedynkowo, że jeżeli faktycznie jest napisane, 
że uchwała obowiązuje 14 dni od ogłoszenia, nie mieliśmy jak gdyby podstawy prawnej. Natomiast  
nie  wiem,  nie  znam  się,  nie  jestem  prawnikiem.  Podjęliśmy  kilka  uchwał  już  na  podstawie  
przegłosowanego statutu, który nie miał mocy, nie miał podstawy jak gdyby prawnej. Natomiast 
sam fakt takiego działania, to jeszcze taka prośba z mojej strony, że o ile to możliwe - ja wiem, że  
pan jest również prawnikiem - ale żeby jednak na sesji, Panie Przewodniczący, taka prośba żeby  
zapewnić nam obsługę prawną. Bo my mamy czasami pytania, które po prostu no ja nie wiem, nie 
znam się,  po prostu przeczytałam statut,  na końcu był ten podpis.  5 lat  temu powoływaliśmy i  
komisję statutową, ale tam były dużo większe zmiany i ja akurat tutaj nie miałam wątpliwości. 
Natomiast sam fakt utrzymania w mocy podjętych tydzień temu uchwał, no to budził we mnie taką 
uzasadnioną wątpliwości.

Zastępca Burmistrza - -Mecenas swego czasu był. No może wrócić, tylko dyskusja sprowadzi się do 
tego.  To  jest  bardziej  filozoficzne  podejście.  Tego  pani  zero-jedynkowo nie  ocenia.  To  będzie 
dyskusja na zasadzie takiej, czy pryzmat jest prawa polskiego, czy prawa unijnego. Jeden będzie  
mówił tak, drugi będzie mówił tak. Nie chcę Państwu pokazywać przykładów. Ja np. uczyłem się,  
że  prezydent  w każdej  sytuacji  może  zastosować prawo łaski.  To jest  taki  najlepszy przykład. 
Uczyłem się z podręcznika prof. Bartosia. To jest taki bardzo znany karnista. Dzisiaj natomiast ten 
profesor, po 15 latach mówi, że się pomylił w tym podręczniku, że prezydent nie może zastosować. 
Daję wam ten przykład, taki publicystyczny, który w przestrzeni publicznej krąży. Czy prezydent 
miał  prawo  ułaskawić  tamtych  byłych  ministrów czy  wiceministrów jakkolwiek,  czy  nie  miał 
prawa? Więc podręcznik na który się powoływał prezydent tak mówi, po czym na antenie jednej ze 
stacji telewizyjnych profesor mówi, że on się pomylił i przeprasza Państwa bardzo. To jest tego 
typu jakby dyskusja. Tu nie będzie zero-jedynkowego rozwiązania. Dla bezpieczeństwa, pani może 
mieć rację, że takie ryzyko oczywiście, że istnieje, że to zostanie wyeliminowane z obrotu. Tyle 
tylko  że  mecenas  Państwu  nie  odpowie  na  to  pytanie  jak  to  może  być.  Państwo  macie  żywe 
przykłady  uchwał,  ja  zawsze  podaję  studentom  przykład  -  w  Szamocinie  przez  wiele  lat  
przewodniczący rady miał dietę wyższą, niż pozwalają przepisy. I co? I nic generalnie. A jak to 
możliwe? Ano tak, że w nadzorze ktoś tego nie zauważył po prostu. Bo przez nadzór przechodzą 
setki,  jak  nie  1000.  Każdy  radca  prawny  ma  swoją  gminę,  tych  gmin  ma  kilkadziesiąt  czy  
kilkanaście  pod  sobą.  Jeden  to  przepuszcza,  drugi  nie.  Nie  ma  czegoś  takiego  niestety  jak 
ujednolicenie. Zresztą podawaliśmy przykłady. W jednej gminie coś wyrzucili, w innej nie. Więc 
tylko  mówię,  że  nie  będzie  jednoznacznej  odpowiedzi  nawet  ze  strony  mecenasa,  czy  to  jest 
prawidłowe, czy nie. Ryzyko, ja Państwu mówię dokładnie to samo, istnieje ryzyko, tak to prawda. 



Istnieje ryzyko, że te uchwały nie będą miały jakby podstawy co do tego, od kiedy obowiązują i  
mogą  zostać  te  osobowe.  Nie  mówimy  o  dużej  liczbie  uchwał,  mówimy  o  wyborze 
wiceprzewodniczących i o tej komisji jednej, przestrzennej, która powstała. One mogą zostać z tego 
powodu wyeliminowane z obrotu. Oczywiście, że istnieje takie ryzyko i mecenas powie Państwu 
dokładnie to samo. Natomiast on Państwu nie przesądzi, czy to jest prawidłowe, czy to nie jest  
prawidłowe. Nie ma jasnej odpowiedzi, czy powinno być tak czy powinno być inaczej. Może dla 
bezpieczeństwa faktycznie można zarówno tą uchwałę zmienić, wpisać. Można przeczekać. Albo 
czekać na to, co zrobi nadzór i najwyżej poprawić. Co zresztą wielokrotnie przecież się zdarzało. To 
Państwa generalnie decyzja. Ja jednoznacznej odpowiedzi bym ani w jedną ani w drugą stronę bym 
nie  był  w  stanie  po  prostu  odpowiedzieć.  Jak  się  zachowa  w  tym  przypadku…  inaczej, 
przypuszczam tak,  jeżeli trafi to do nadzoru i nikt nie zadencjuje tego, to przejdzie. Jeżeli ktoś się  
odezwie i zainteresuje tym nadzór, to pewnie nie przejdzie. To standardowo, bo tych uchwał do 
nadzoru wpływają setki, jak nie jeszcze więcej. Więc jak Państwo będziecie interweniowali w tej 
sprawie,  to  pewnie  się  nadzór  temu  głębiej  przyjrzy.  Jeśli  nie,  to  przejdzie  jako  standardowa 
generalnie uchwała. No i tylko tyle. Nie mówię tego zupełnie złośliwie. Więc i tak istnieje ryzyko. 
Istnieje ryzyko, że to zostanie wyeliminowane, tyle Państwu powiem.

Rada Maria Miler - Wie pan, ja nie wysyłając nigdzie żadnego zgłoszenia, dowiedziałam się po 
roku,  że  zgłosiłam coś  do  z  RIO,  więc  wolałabym takich  sugestii,  jak  gdyby też  nie  słuchać.  
Dlatego dzisiaj mówię, że widzę, że jest tam, no w mojej ocenie, ocenie zwykłej radnej jest tam po 
prostu błąd. Żeby nie było tak,  że faktycznie ktoś podpisując się Maria Miller przez dwa L wysyła  
jakieś doniesienie. No to jest nieprzyjemne, ale ja to pamiętam i na długo będę pamiętała. Dlatego 
nie chciałabym, zresztą to nie mój interes, żeby komuś gdzieś tam cokolwiek wysyłać. Po prostu 
chodzi tylko o to, żebyśmy nie musieli poprawiać, nie musieli spotykać się kolejny raz. No nie 
marnować  czasu,  bo  sesja  nie  jest  zmarnowaniem  czasu,  ale  żeby  jak  najmniej  tych  błędów 
popełniać. 

Zastępca Burmistrza - Przed paru laty, Państwo wysłaliście jakiś paszkwil. Przecież nawet byłem na 
tą okoliczność przesłuchiwany. Ja, chyba przewodniczący rady, nie pamiętam. Nawet Państwo mi 
przysłaliście jakieś pisma do urzędu od jakiegoś prawnika, że jak ktoś będzie twierdził, że to my… 
Proszę Państwa, tam było podpisane ewidentnie: Klub Radnych tutaj z Margonina. No tak, przecież 
to dostaliśmy od prezes RIO. To jak ja mam myśleć?  Oczywiście mogło tak być, mogło tak nie 
być. Państwo złożyliście zawiadomienie np. na tą okoliczność? i co ustaliły służby. Ja mam trochę 
ograniczone zaufanie, przepraszam do Państwa, bo Państwo w różnych rzeczach zawiadomiliście 
kiedyś przecież. I sami się Państwo przyznawaliście do tego. No tak, ja zawiadamiałem, faktycznie. 
Pani mi poda jeden przykład na tą okoliczność. Mam tutaj właśnie takie takie jakieś protokoły pani 
powypadkowe. Państwo robiliście trochę inaczej. Pamiętam tą drogę na Klotyldzinie. O 
sprawdzenia itd. Pamiętam oczyszczalnię. Państwo możecie mówić, że to nie wasz radny, ale osoba 
z waszego otoczenia. No to przecież nie myśmy składali zawiadomienia. Myśmy się tłumaczyli na 
te okoliczności. To nie jest żadną chyba wielką tajemnicą, więc jakby proszę też mnie zrozumieć, że 
mam do Państwa ograniczone po prostu zaufanie z tego powodu. Że jest możliwe, w mojej ocenie, 
że Państwo to wysłaliście i tyle. Też wierzę, że tego nie zrobiliście, ale zrozumcie, że po tym ile 
Państwo powysyłaliście no to trudno, żebym jakby wierzył w inną wersję. Jeżeli Państwo pod 
różnymi rzeczami się podpisywaliście po prostu, w tej kwestii. Robiliście dobrze, źle - to wasza 
sprawa, wasza kwestia. Na pewno takie sytuacje miały miejsce i i tyle. Parę razy byliśmy przed 
różne sądy, przecież tutaj jedni wygrywali, drudzy przegrywali. Już tam nie mówiąc o tej sprawie z 
burmistrzem, która tutaj została wykreowana. No głowa za mała, to co się działo. Tylko ja Państwa 
akurat nie posądzam o to wymyślenie tego. To z całym szacunkiem, ale uważam że za tym ktoś 
inny stał, to jest moja osobista opinia. Znaczy my jeszcze Państwu to puścimy, bo to też nie jest tak. 
Pani siebie sama odsłucha na tym nagraniu. Ono jest bardzo ciekawe Pani wie, o które nagranie 
chodzi, więc jakby... Nie wie pani,o które nagranie chodzi? No szkoda, że pani nie wie tego. 
Znaczy, pani koleżanka panią nagrała, byliście w jednym miejscu, w tym samym czasie. Pięć osób 
tam się siedziało, więc trudno... Jak nie wie pani, kto panią nagrał? Sami się nagrywaliście na tej 



rozmowie w 2018 roku. Można się uśmiechać, ale przecież wiemy, o co chodzi. Z tego powodu 
burmistrz był ciągany przez 2 instancje i nikomu nie zazdroszczę takiej sytuacji, naprawdę. To jest 
akurat najbardziej brudne, co można było wymyślić. Chamskie, brudne, okropne i mówienie dzisiaj 
o tym, że ja nic nie robię w tej kwestii... No ktoś może powiedzieć, że to są lata, ale no Drodzy 
Państwo, no to są pewnie 2 lata kogoś z życia albo 3 wyciągnięte. Państwo tego nie rozumiecie. I 
jeszcze niektórzy wierzą, że naprawdę tak było. Natomiast są w tym kraju jeszcze wolne sądy, no i 
wyrok na szczęście jest taki, że takiej sytuacji nie było. I to jest najlepszym potwierdzeniem – nigdy 
do takiej sytuacji nie doszło. Ci, co to że tak powiem widzieli, to może mieli trochę więcej promili 
po prostu w sobie, bo poza jedną osobą, zresztą siedzącą na tej sali, nikt tego nie widział, tak na 
dobrą sprawę. Zresztą ta osoba nawet raz widziała, drugi raz widziała, trzeci raz widziała jeszcze 
inaczej, ale do tego wrócimy, bo tu akurat sądy sobie mielą tą sprawę od innej strony i niech mielą. 
Bo osoby, które za to odpowiadają, powinny odpowiedzieć. Tak, powinny za to odpowiedzieć, to 
jest jakby ta kwestia, gdzie osobiście uważam, że powinna sięgnąć sprawiedliwość tych, którzy to 
uknuli, stworzyli, wykreowali i prowadzili prawie do końca i prawie im się generalnie udało. Coś 
okropnego, generalnie. Zresztą ci Państwo, co słyszeli to mogli sobie wyrobić na ten temat zdanie. 
Wstyd, Drodzy Państwo, po prostu wstyd, że do takiej sytuacji w tej gminie doszło. I Państwo 
wiecie jakie to były sytuacje z 2018 roku? Była to sprawa dość głośna, dość mocno, jakby… No tak 
było, no po prostu tak było. I smutne jest po prostu, że Państwo nawet nie potraficie po takim 
wyroku uniewinniającym powiedzieć, po prostu zwykłego słowa "przepraszam" za to. Po prostu 
"przepraszam" i nic więcej.

Powołanie  stałej  komisji  ds.  społecznych  i  rolniczych  jej   składu  osobowego  oraz 
Przewodniczącego.
Przewodniczący Rady prosi o zgłaszanie listy kandydatów do składu komisji stałej komisji ds. i 
rolniczych  jej   składu  o  społecznych  osobowego  oraz  Przewodniczącego (z  wyjątkiem 
przewodniczącego i wiceprzewodniczących rady).
Przewodniczący Rady dodał, że w pierwszej kolejności Rada dokonuje wyboru przewodniczącego 
komisji, a następnie jej członków. 
Radna Jolanta Zmudzińska zgłosiła kandydaturę Pani Danuty Strychalskiej ma przewodniczącą ww. 
komisji
Przewodniczący zapytał, czy ktoś z Radnych zgłasza jeszcze jakieś kandydatury?
Więcej kandydatur nie zgłoszono. 
Przewodniczący zapytał, czy Radna Danuta Strychalska wyraża zgodę na kandydowanie?
Radna wyraziła zgodę.
Przewodniczący Rady poprosił o przegłosowanie zgłoszonej kandydatury. 

Imienny wykaz nad kandydaturą Danuty Strychalskiej. 

Głosowano w sprawie:
Komisja Społeczna i Rolnicza - Danuta Strychalska Przewodnicząca. 

Wyniki głosowania
ZA : 14, PRZECIW : 0, WSTRZYMUJE SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0, BRAK 
GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (14)
Rafał Gimzicki, Tomasz Gorkowski, Grzegorz Gręda, Joanna Heimann, Anna Jaremba, Halina 
Lenarczyk, Maria Miler, Agnieszka Orwat, Jerzy Staniewski, Danuta Strychalska, Karol Wysocki, 



Magdalena Wysogląd, Jolanta Zmudzińska, Andrzej Zmudziński
BRAK GŁOSU (1)
Bartosz Janiszewski
BRAK GŁOSU (1)
Bartosz Janiszewski

Następnie zaproponowano kandydatury: Pani Jolanta Zmudzińska zgłosiła radną Annę Jarembę i 
panią Magdalenę Wysogląd. Rady Karol Wysocki, Radna Joanna Heimann zgłosiła Radną Marię 
Miler Pani Halina Lenarczyk zgłosiła swoją kandydaturę. Wszyscy zgłoszeni wyrazili zgodę na 
kandydowanie. 

Imienny wykaz nad kandydaturą Magdaleny Wysogląd. 

Głosowano w sprawie:
Magdalena Wysogląd członek komisji. 

Wyniki głosowania
ZA : 15, PRZECIW : 0, WSTRZYMUJE SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0, BRAK 
GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (15)
Rafał Gimzicki, Tomasz Gorkowski, Grzegorz Gręda, Joanna Heimann, Bartosz Janiszewski, Anna 
Jaremba, Halina Lenarczyk, Maria Miler, Agnieszka Orwat, Jerzy Staniewski, Danuta Strychalska, 
Karol Wysocki, Magdalena Wysogląd, Jolanta Zmudzińska, Andrzej Zmudziński.

Imienny wykaz nad kandydaturą Anny Jaremba. 
Głosowano w sprawie:
Anna Jaremba członek. 
Wyniki głosowania
ZA : 15, PRZECIW : 0, WSTRZYMUJE SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0, BRAK 
GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (15)
Rafał Gimzicki, Tomasz Gorkowski, Grzegorz Gręda, Joanna Heimann, Bartosz Janiszewski, Anna 
Jaremba, Halina Lenarczyk, Maria Miler, Agnieszka Orwat, Jerzy Staniewski, Danuta Strychalska, 
Karol Wysocki, Magdalena Wysogląd, Jolanta Zmudzińska, Andrzej Zmudziński

Imienny wykaz nad kandydaturą Marii Miler. 
Głosowano w sprawie:
Maria Miler - członek komisji. 
Wyniki głosowania
ZA : 15, PRZECIW : 0, WSTRZYMUJE SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0, BRAK 
GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0



Wyniki imienne:
ZA (15)
Rafał Gimzicki, Tomasz Gorkowski, Grzegorz Gręda, Joanna Heimann, Bartosz Janiszewski, Anna 
Jaremba, Halina Lenarczyk, Maria Miler, Agnieszka Orwat, Jerzy Staniewski, Danuta Strychalska, 
Karol Wysocki, Magdalena Wysogląd, Jolanta Zmudzińska, Andrzej Zmudziński

Imienny wykaz nad kandydaturą Haliny Lenarczyk.
Głosowano w sprawie:
Halina Lenarczyk - członek. 
Wyniki głosowania
ZA : 15, PRZECIW : 0, WSTRZYMUJE SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0, BRAK 
GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (15)
Rafał Gimzicki, Tomasz Gorkowski, Grzegorz Gręda, Joanna Heimann, Bartosz Janiszewski, Anna 
Jaremba, Halina Lenarczyk, Maria Miler, Agnieszka Orwat, Jerzy Staniewski, Danuta Strychalska, 
Karol Wysocki, Magdalena Wysogląd, Jolanta Zmudzińska, Andrzej Zmudziński
Imienny wykaz nad kandydaturą Karola Wysockiego. 
Głosowano w sprawie:
Karol Wysocki - członek. 
Wyniki głosowania
ZA : 15, PRZECIW : 0, WSTRZYMUJE SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0, BRAK 
GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (15)
Rafał Gimzicki, Tomasz Gorkowski, Grzegorz Gręda, Joanna Heimann, Bartosz Janiszewski, Anna 
Jaremba, Halina Lenarczyk, Maria Miler, Agnieszka Orwat, Jerzy Staniewski, Danuta Strychalska, 
Karol Wysocki, Magdalena Wysogląd, Jolanta Zmudzińska, Andrzej Zmudziński

Głosowano w sprawie:
powołania stałej komisji ds. społecznych i rolniczych jej  składu osobowego oraz 
Przewodniczącego.
Wyniki głosowania
ZA : 15, PRZECIW : 0, WSTRZYMUJE SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0, BRAK 
GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (15)
Rafał Gimzicki, Tomasz Gorkowski, Grzegorz Gręda, Joanna Heimann, Bartosz Janiszewski, Anna 
Jaremba, Halina Lenarczyk, Maria Miler, Agnieszka Orwat, Jerzy Staniewski, Danuta Strychalska, 
Karol Wysocki, Magdalena Wysogląd, Jolanta Zmudzińska, Andrzej Zmudziński
Uchwała nr I/7/2024 stanowi załącznik nr 13 do Protokołu.

Powołanie  stałej  komisji  ds.  planowania  przestrzennego  jej   składu  osobowego  oraz 
Przewodniczącego.



Przewodniczący Rady prosi o zgłaszanie listy kandydatów do składu komisji  stałej komisji stałej 
komisji  ds.  planowania  przestrzennego  jej   składu  o  społecznych  osobowego  oraz 
Przewodniczącego (z wyjątkiem   przewodniczącego i wiceprzewodniczących rady).
Przewodniczący Rady dodał, że w pierwszej kolejności Rada dokonuje wyboru przewodniczącego 
komisji, a następnie jej członków. 
Radna Jolanta Zmudzińska zgłosiła kandydaturę Pana Grzegorza Gręda ma przewodniczącego  ww. 
komisji
Przewodniczący zapytał, czy ktoś z Radnych zgłasza jeszcze jakieś kandydatury?
Więcej kandydatur nie zgłoszono. 
Przewodniczący zapytał, czy Radny Grzegorz Gręda wyraża zgodę na kandydowanie?
Radny wyraził zgodę.
Przewodniczący Rady poprosił o przegłosowanie zgłoszonej kandydatury. 

Imienny wykaz nad kandydaturą Grzegorza Gręda. 

Głosowano w sprawie:
Komisja ds. planowania przestrzennego - Grzegorz Gręda Przewodniczący . 

Wyniki głosowania
ZA : 15, PRZECIW : 0, WSTRZYMUJE SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0, BRAK 
GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (15)
Rafał Gimzicki, Tomasz Gorkowski, Grzegorz Gręda, Joanna Heimann, Bartosz Janiszewski, Anna 
Jaremba, Halina Lenarczyk, Maria Miler, Agnieszka Orwat, Jerzy Staniewski, Danuta Strychalska, 
Karol Wysocki, Magdalena Wysogląd, Jolanta Zmudzińska, Andrzej Zmudziński

Następnie zaproponowano kandydatury: Radna Jolanta Zmudzińska, Jerzy Satniewski, Andrzej 
Zmudziński, Joanna Heimann, Bartosz Janiszewski.

Imienny wykaz nad kandydaturą Jolanty Zmudzińskiej. 

Głosowano w sprawie:
Jolanta Zmudzińska - członek komisji. 
Wyniki głosowania
ZA : 15, PRZECIW : 0, WSTRZYMUJE SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0, BRAK 
GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (15)
Rafał Gimzicki, Tomasz Gorkowski, Grzegorz Gręda, Joanna Heimann, Bartosz Janiszewski, Anna 
Jaremba, Halina Lenarczyk, Maria Miler, Agnieszka Orwat, Jerzy Staniewski, Danuta Strychalska, 
Karol Wysocki, Magdalena Wysogląd, Jolanta Zmudzińska, Andrzej Zmudziński
Imienny wykaz nad kandydaturą Jerzego Staniewskiego. 
Głosowano w sprawie:
Jerzy Staniewski - członek komisji. 
Wyniki głosowania
ZA : 15, PRZECIW : 0, WSTRZYMUJE SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0, BRAK 
GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0



Wyniki imienne:
ZA (15)
Rafał Gimzicki, Tomasz Gorkowski, Grzegorz Gręda, Joanna Heimann, Bartosz Janiszewski, Anna 
Jaremba, Halina Lenarczyk, Maria Miler, Agnieszka Orwat, Jerzy Staniewski, Danuta Strychalska, 
Karol Wysocki, Magdalena Wysogląd, Jolanta Zmudzińska, Andrzej Zmudziński
Imienny wykaz nad kandydaturą Andrzeja Zmudzińskiego.
Głosowano w sprawie:
Andrzej Zmudziński - członek komisji . 
Wyniki głosowania
ZA : 15, PRZECIW : 0, WSTRZYMUJE SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0, BRAK 
GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (15)
Rafał Gimzicki, Tomasz Gorkowski, Grzegorz Gręda, Joanna Heimann, Bartosz Janiszewski, Anna 
Jaremba, Halina Lenarczyk, Maria Miler, Agnieszka Orwat, Jerzy Staniewski, Danuta Strychalska, 
Karol Wysocki, Magdalena Wysogląd, Jolanta Zmudzińska, Andrzej Zmudziński
Imienny wykaz nad kandydaturą Joanny Heimann. 
Głosowano w sprawie:
Joanna Heimann - cżłonek komisji. 
Wyniki głosowania
ZA : 15, PRZECIW : 0, WSTRZYMUJE SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0, BRAK 
GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (15)
Rafał Gimzicki, Tomasz Gorkowski, Grzegorz Gręda, Joanna Heimann, Bartosz Janiszewski, Anna 
Jaremba, Halina Lenarczyk, Maria Miler, Agnieszka Orwat, Jerzy Staniewski, Danuta Strychalska, 
Karol Wysocki, Magdalena Wysogląd, Jolanta Zmudzińska, Andrzej Zmudziński
Imienny wykaz nad kandydaturą Bartosza Janiszewskiego. 
Głosowano w sprawie:
Bartosz Janiszewski - członek komisji. 
Wyniki głosowania
ZA : 15, PRZECIW : 0, WSTRZYMUJE SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0, BRAK 
GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (15)
Rafał Gimzicki, Tomasz Gorkowski, Grzegorz Gręda, Joanna Heimann, Bartosz Janiszewski, Anna 
Jaremba, Halina Lenarczyk, Maria Miler, Agnieszka Orwat, Jerzy Staniewski, Danuta Strychalska, 
Karol Wysocki, Magdalena Wysogląd, Jolanta Zmudzińska, Andrzej Zmudziński

Głosowano w sprawie:
stałej komisji ds. planowania przestrzennego jej  składu osobowego oraz Przewodniczącego.



Wyniki głosowania
ZA : 15, PRZECIW : 0, WSTRZYMUJE SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0, BRAK 
GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (15)
Rafał Gimzicki, Tomasz Gorkowski, Grzegorz Gręda, Joanna Heimann, Bartosz Janiszewski, Anna 
Jaremba, Halina Lenarczyk, Maria Miler, Agnieszka Orwat, Jerzy Staniewski, Danuta Strychalska, 
Karol Wysocki, Magdalena Wysogląd, Jolanta Zmudzińska, Andrzej Zmudziński
Uchwała nr I/8/2024 stanowi załącznik nr 14 do Protokołu.

Przewodniczący Rady zaproponował aby uzupełnić skład osobowy komisji skarg, wniosków i 
petycji i zaproponował kandydaturę Radnej Haliny Lenarczyk, która wyraziła zgodę. 

Imienny wykaz nad kandydaturą Haliny Lenarczyk. 

Głosowano w sprawie:
uzupełnienie składu osobowego komisji skarg wniosków i petycji Halina Lenarczyk członek. 
Wyniki głosowania
ZA : 15, PRZECIW : 0, WSTRZYMUJE SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0, BRAK 
GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (15)
Rafał Gimzicki, Tomasz Gorkowski, Grzegorz Gręda, Joanna Heimann, Bartosz Janiszewski, Anna 
Jaremba, Halina Lenarczyk, Maria Miler, Agnieszka Orwat, Jerzy Staniewski, Danuta Strychalska, 
Karol Wysocki, Magdalena Wysogląd, Jolanta Zmudzińska, Andrzej Zmudziński

Głosowano w sprawie:
uzupełnienie składu osobowego komisji skarg wniosków i petycji. 

Wyniki głosowania
ZA : 15, PRZECIW : 0, WSTRZYMUJE SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0, BRAK 
GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (15)
Rafał Gimzicki, Tomasz Gorkowski, Grzegorz Gręda, Joanna Heimann, Bartosz Janiszewski, Anna 
Jaremba, Halina Lenarczyk, Maria Miler, Agnieszka Orwat, Jerzy Staniewski, Danuta Strychalska, 
Karol Wysocki, Magdalena Wysogląd, Jolanta Zmudzińska, Andrzej Zmudziński

Uchwała nr I/6/2024 stanowi załącznik nr 15 do Protokołu.

Radna Jolanta Zmudzińska zgłosiła wniosek aby do porządku obrad wprowadzić uchwałę: 

1) uchwała w sprawie zmiany uchwały NR XXXVII/371/2022 RADY MIASTA I GMINY 
MARGONIN z dnia 18 lutego 2022 r. w sprawie wysokości diet dla Sołtysów
Zasępca Burmistrza również zaproponował aby dodać do porządku poniższą uchwałę: 



1) uchwała w sprawie ulgi w podatku rolnym na 2024 rok
Głosowano w sprawie:
Wprowadzenie do porządku  obrad uchwał w sprawie diet dla sołtysów i podatku rolnego. 
Wyniki głosowania
ZA : 15, PRZECIW : 0, WSTRZYMUJE SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0, BRAK 
GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (15)
Rafał Gimzicki, Tomasz Gorkowski, Grzegorz Gręda, Joanna Heimann, Bartosz Janiszewski, Anna 
Jaremba, Halina Lenarczyk, Maria Miler, Agnieszka Orwat, Jerzy Staniewski, Danuta Strychalska, 
Karol Wysocki, Magdalena Wysogląd, Jolanta Zmudzińska, Andrzej Zmudziński

a) uchwała w sprawie zmiany uchwały NR XXXVII/371/2022 RADY MIASTA I GMINY 
MARGONIN z dnia 18 lutego 2022 r. w sprawie wysokości diet dla Sołtysów

J. Zmudzińska przedstawiła projekt uchwały  zmiana tej uchwały następuje z tego względu, że tak 
jak widzimy, chociaż nawet dzisiaj,znaczy nie tylko dzisiaj, ale no nasza sesja była zaplanowana, a  
sołtysi  byli  siódmego,   a  dzisiaj  nie  ma żadnego.  Dużo jest  spraw,  ach,  przepraszam,  no  to  z 
obowiązków też innych sołtysi są, ale absencja jest bardzo duża i dlatego takie po prostu delikatne 
przymuszanie,  żeby jednak sołtysi  uczestniczyli  w tych naszych sesjach.  Ważne  sprawy są  też 
poruszane, mieszkańcy też by chcieli wiedzieć, nie każdy ma dostęp do e-sesji oglądania, też by 
chcieli wiedzieć, co się dzieje na naszych sesjach. Więc dlatego takie delikatne przymuszenie do 
obecności obowiązkowej. Dziękuję. 

T.  Gorkowski  -  Rozumiem  doskonale  przesłanki  tej  uchwały,  bo  faktycznie  tu  się  częściowo 
zgadzam  z  tą  uchwałą.  Niemniej  jednak,  czy  musimy  tak  radykalnie  podchodzić?  Ja  bym 
proponował, żeby troszkę zmiarkować, bo to jest po 50% zabrania im tej ich diety, a robią też na 
wioskach swoje tematy itd. Także wydaje mi się, że dobrze, żeby byli sołtysi, ale może trochę ta  
kwota, żeby była łagodniejsza?Tak bym proponował.

J. Zmudzińska - Czy tak drastyczne jest może to obniżenie? To jest takie małe przymuszenie do 
tego, żeby jednak uczestniczyli. Bo był czas pandemii. Wszyscy byli tacy zwolnieni z obowiązku 
jednak uczestniczenia w tych sesjach naszych. No czasy się zmieniły. Jednak myślę, że frekwencja 
jeżeli będzie z ich strony stuprocentowa, no to myślę że będzie to z korzyścią dla mieszkańców.

T. Gorkowski ad vocem  tylko dodam, że to jest 50% zajście. To w stosunku do nas sobie tak nie  
uchwalaliśmy. No ja jednak bym to mierzył, w miarę równą miarą jeśli można by było. Bo chyba w 
naszym wypadku, jak jesteśmy radnymi i jak nas nie ma na sesji, na komisji to troszeczkę łagodniej  
to jest podejście. Rozumiem, dobrze żeby ci sołtysi byli, ale po prostu może czasami faktycznie nie 
może być i żeby od razu nie tracił połowy swojej diety.

J. Zmudzińska - To znaczy te 50% to jest takie... Myślę, że i tak nasi sołtysi mają dosyć wysoką tą 
dietę. A oczywiście będzie to jeżeli nie będzie mógł uczestniczyć, to na pewno pan przewodniczący 
usprawiedliwi. To nie jest tak, że jeżeli ktoś będzie miał zaplanowaną wizytę u lekarza, czy będzie 
szpital, czy coś...Wszyscy jesteśmy ludźmi i my to rozumiemy. Np. jeżeli będzie akurat ktoś musiał 
być w pracy, no to nie wierzę, że pan przewodniczący nie weźmie to pod uwagę i po prostu nie 
zwolni tej osoby i nie będzie mu zabrana ta dieta. 

Przewodniczący Rady - Nie wiem. Czytając tą uchwałę i ja tam nie widzę siebie. Że tak powiem do  
rady mam upoważnienie do usprawiedliwiania, a do sołtysów - ja tam w treści uchwały nie widzę.

M. Miler -No właśnie, ja jeszcze chciałabym zapytać, bo czasami są właśnie, tak jak tu pani Jola  
mówi,  takie  sytuacje  jak  choroba,  czy  takie  w tym naszym systemie  zdrowotnym długi  okres 



oczekiwania na wizytę i ewentualnie co będzie usprawiedliwieniem absencji takiego sołtysa. Bo to,  
że powinni być, to ja też uważam, że nie budzi żadnej wątpliwości, no ale czasami są takie sytuacje, 
które wymagają po prostu tego, że trzeba być w innym miejscu niż na sesji.

A. Zmudziński  - ja bym proponował, żeby sołtysi byli na tych samych zasadach, co radni, jeżeli  
chodzi o te usprawiedliwienia. Czy chory, czy to - żeby podlegali tak samo jak radni.

Przewodniczący Rady - w treści uchwały by trzeba napisać kto to ma usprawiedliwiać.

Zastępca Burmistrza - Tylko tych samych zasad nie da się przełożyć. Radny to nie jest sołtys. To że 
my doprowadziliśmy do sytuacji, w pewnym momencie takiej, gdzie nie ma prawie nigdzie, bo nie 
wiem, ja znowu będę się powołał te przykłady: kto tu w regionie dostaje 800 zł za diety sołtysa?  
Nikt. Doprowadziliśmy do tego, że w straży pożarnej mają najwięcej. Doprowadziliśmy do tego, że  
sołtysi mają najwięcej. Jest to też próba z całym szacunkiem, ale trochę zracjonalizowania tego, bo 
dzisiejsza sesja to trochę jakby, dzisiaj jest taki papierek lakmusowy. To pokazuje podejście, wiecie 
Państwo,  każdy  ma  swoje  obowiązki,  ale  dieta  służy…  Przecież  wszyscy  Państwo  jesteście 
radnymi, no niektórzy po raz pierwszy, ale temu, że jest właśnie rekompensata za utracony zarobek. 
My trochę doprowadzamy do absurdu. Natomiast wpisać, okej.  Tylko tu znowu będzie kwestia 
tego, czy przez to wpisanie tych usprawiedliwień uchwała nie polegnie. Z jakiego powodu? Bo tak 
naprawdę  nie  wiadomo,  komu  sołtys  podlega.  Bo  radni  to  jakby  takim  zwierzchnikiem 
organizacyjnym będzie przewodniczący, a kto jest zwierzchnikiem sołtysów? Nie wiadomo. To jest 
organ wykonawczy na gminie. Burmistrzowi nie podlegają w żaden sposób sołtysi. To jest takie, nie 
wiem, takie  potoczne,  publicystyczne.  W żaden sposób burmistrz  nie  ma żadnego… Jeżeli  my 
wpiszemy,  że  nieobecność  sołtysów…  O  co  najwyżej  burmistrz  mógłby  usprawiedliwiać 
kierowników jednostek organizacyjnych, którzy zresztą też nie uczestniczą i też będą teraz mieli 
egzekwowaną  odpowiedzialność  za  to,  że  nie  ma  dyrektorów  szkół,  przedszkoli,  że  nie  ma 
dyrektorów jednostek organizacyjnych pozostałych. Bo to jest dokładnie ta sama sytuacja, która jest 
z sołtysami. Tylko tu można to wymóc administracyjnie, tam natomiast będziemy to starali się ze 
strony prawa pracy tak egzekwować, bo sytuacja jest niedopuszczalna. Raz w miesiącu odbywa się  
ta sesja i celowo jest ten zapis, że tylko podczas tych sesji zwyczajnych, raz w miesiącu czasem 
wypadnie nawet zwykła sesja 2 razy w miesiącu, ale sołtys niech będzie raz. To nie jest tak dużo,  
żeby wymagać od kogoś uczestnictwa dwie godziny po południu. Ja rozumiem, że mają swoje 
obowiązki, no ale właśnie po to jest dieta, że ma mu zrekompensować to, że raz w miesiącu średnio 
stawi  się.  No taka jest  definicja  diety.  I  wpisanie  do uchwały,  że  to  usprawiedliwia burmistrz,  
przewodniczący rady to bardzo niebezpieczne, bo to po prostu może polec. To musi być radykalne.  
Jakoś tą sytuację trzeba uporządkować. Inaczej niż sprawami finansowymi pewnie się nie da. Nie 
wiem, czy to dużo, czy to mało, to można prowadzić dyskusję. Uważam, że 100 zł, to nie ma sensu 
podejmować tematu. Natomiast sołtysi mają, no popytajcie w gminie Wągrowiec, tam są jakieś w 
ogóle, aż wstyd czasami, 100 zł czy 200 zł mają. Sołtys zrobi dużo to prawda, ale raz w miesiącu 
może się ten człowiek pofatygować.

M. Miler  - proszę ad vocem. W takim razie może w tej uchwale zapiszmy, że w przypadku absencji 
związanej z chorobą ta obecność, to znaczy to będzie usprawiedliwieniem, czyli zapis w uchwale.  
Uchwała żeby regulowała to, żeby nie było, trzeba było przedkładać.

Przewodniczący Rady No ale ktoś musi zweryfikować, bo to tak na słowo, to tak. Ja naprawdę 
jestem wierzący, ale czasami wolę zobaczyć.

M.Miler -  No nie mam pomysłu. Po prostu chodzi o to, żeby - ja rozumiem, że każdy ma swoje 
obowiązki i dieta jest uzupełnieniem, jak gdyby tego uszczerbku finansowego natomiast no to żal 
trochę, że w przypadku choroby to 400 zł gdzieś tam im poleci.

Zastępca Burmistrza - Nie będzie organu, który by to weryfikował. Jedynym rozwiązaniem jest 
wpisanie,  że  nieobecność  spowodowana  chorobą,  cytuje  nieobecność  spowodowana  chorobą 
potwierdzona  uzyskaniem  stosownego  zaświadczenia  lekarskiego.  Bez  wskazywania  żadnego 
organu,  czyli  po  prostu  radny  ma  nieobecność,  bo  jest  lista  obecności,  ma  wpisane  NN,  nie 



usprawiedliwiona nieobecność. No jeżeli przyniesie, oczywiście trzeba jeszcze tylko że wpisać, że 
musi to dostarczyć też w jakimś, rozsądnym terminie Potem dojdzie kwestia korekty. To nie jest 
kwestia bardziej weryfikowania. To jest zero-jedynkowa. Przyniesienie po prostu zwolnienia. Musi 
być podpisane przez lekarza, jakiegokolwiek. Mamy też do czynienia pamiętajcie, z osobami, które 
są na emeryturach, nie pracują.  Nie przyniosą standardowego zaświadczenia lekarskiego, no bo 
przecież oni takowego… Tak, ale to lekarz im wystawi takie, ale mówię to nie jest typowe takie L4,  
które jest wysyłane do pracodawcy. Tylko mówię, że my nie będziemy wnikać w ten dokument,  
nawet w jego prawdziwość, bo to do niczego nie prowadzi. 

Uchwała nr I/10/2024 stanowi załącznik nr 15 do Protokołu.

b)  uchwała w sprawie ulgi w podatku rolnym na 2024 rok

Zastępca przedstawił projekt uchwały. Pytań i uwag do uchwały nie zgłoszono. 
Głosowano w sprawie:
uchwała w sprawie ulgi w podatku rolnym na 2024 rok. 
Wyniki głosowania
ZA : 15, PRZECIW : 0, WSTRZYMUJE SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0, BRAK 
GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (15)
Rafał Gimzicki, Tomasz Gorkowski, Grzegorz Gręda, Joanna Heimann, Bartosz Janiszewski, Anna 
Jaremba, Halina Lenarczyk, Maria Miler, Agnieszka Orwat, Jerzy Staniewski, Danuta Strychalska, 
Karol Wysocki, Magdalena Wysogląd, Jolanta Zmudzińska, Andrzej Zmudziński

Uchwała nr I/19/2024 stanowi załącznik nr 16 do Protokołu.

Ad/ 7  Zakończenie sesji.
Przewodniczący  Rady  poinformował,  że  wyczerpano  wszystkie  punkty  programu,  w  związku
z czym ogłasza zamknięcie I sesji  Rady Miasta i Gminy w Margoninie o godz. 17.50.

  Protokołowała             Przewodniczący Rady
                     Joanna Koczorowska                  Jerzy Staniewski
 


